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2024.gada 5.decembrī                        Siguldā     Nr.3/2024 

 

PROTOKOLS 

 
 

SĒDES SĀKUMS:  plkst.16.00 

VIETA:  Kārļzemnieki 4, Inčukalna pagasts “Medību pils”  

 

SĒDI VADA:   Gatis Konrads, Attīstības un investīciju pārvaldes vadītājs 

 

SĒDI PROTOKOLĒ:  Dagnija Samanta Zariņa, Attīstības un investīciju pārvaldes 

Uzņēmējdarbības projektu vadītāja 

 

PADOMES SASTĀVS (piedalās): 

1. Aleksejs Mjaliks, SIA "Prime Peaks", valdes loceklis; 

2. Dagnija Nuķe, SIA "Barakuda M" valdes locekle; 

3. Guntis Čivčs, SIA "Retail Management" valdes priekšsēdētājs; 

4. Agris Grīnbergs, SIA "Vieta" valdes loceklis; 

5. Evija Bīriņa, SIA "EURUS NORD" valdes locekle; 

6. Imants Rendenieks, SIA "FORTIS VM" valdes priekšsēdētājs; 

7. Indra Seļuka, SIA “Visi Var” pārstāve. 

 

 

PIEAICINĀTIE (piedalās): 

1. Ina Stupele, Siguldas novada pašvaldības priekšēdētāja vietniece; 

2. Gatis Konrads, Attīstības un investīciju pārvaldes vadītājs; 

3. Jolanta Borīte, Kultūras centra direktore; 

4. Dagnija Samanta Zariņa, Attīstības un investīciju parvaldes 

Uzņēmējdarbības projektu vadītāja; 

5. Lauma Larionova, Attīstības un investīciju parvaldes Uzņēmējdarbības 

projektu vadītāja; 

6. Gundega Vanaga – Janberga, LIAA pārstāvniecības Siguldā vadītāja; 

7. Siguldas novada uzņēmēji 

 

PADOMES SASTĀVS (nepiedalās): 

1. Gunārs Dzenis, SIA „Kokpārstrāde 98” valdes priekšsēdētājs;  

2. Sandis Jansons, SIA „LM Center" īpašnieks, AS "Sadales tīkls" valdes 

priekšsēdētājs; 

3. Andris Strapcāns, SIA "Green Villa" valdes loceklis; 



4. Raitis Rodiņš, K/S “Ekoloģisks.lv” valdes priekšsēdētājs; 

5. Kristīne Jonīte Jurkēviča, SIA “BRŪNU HES” valdes priekšsēdētāja; 

6. Andrejs Varganovs, SIA "GreenValley" valdes loceklis; 

7. Kristīne Ragaine, SIA "Latvijas Lauku konsultāciju un izglītības centrs 

struktūrvienība Pierīgas konsultāciju birojs" biroja vadītāja; 

8. Viktors Grūtups, SIA "Rāmkalni Nordeco" īpašnieks; 

9. Ilze Steķe, SIA “Konstrukcijas Montāžas serviss” valdes locekle/īpašniece; 

10. Jānis Auseklis, pašnodarbinātais Autoskola AMV; 

11. Elvijs Ozoliņš, SIA “RE Pumpuri” valdes loceklis. 

12. Vilnis Saulājs, SIA "VILSA" direktors; 

13. Kaspars Rumba, SIA „Smart Law” valdes loceklis 

14.  Dace Vanaga–Mikane, SIA “Rehabilitācijas centrs “Krimulda”” valdes 

priekšsēdētāja; 

 

 

DARBA KĀRTĪBĀ:  

1. Aktualitātes & diskusija par Siguldas novada pašvaldības investīciju projektiem  

2. Domnīcu ideju apkopojums un rīcības plāns 2025 

3. Izmaiņas UKP nolikumā (diskusija) 

4. Kultūras pasākumu plāns 2025 (diskusija) 

5. Medību pils prezentācija/apskate 

 

NORISE: 

 

1. Sēdi atklāj Attīstības un investīciju pārvaldes vadītājs Gatis Konrads, kurš informē 

klātesošos ar dienas kārtību, kā arī iepazīstina ar tikšanās vietas – Inčukalna Medību 

pils pārstāvi Juri Strautānu.  

2. G.Konrads informē uzņēmējus par Siguldas novada  uzņēmējdarbības aktualitātēm, 

kā arī pastāsta par plānotajiem investīciju projektiem. 

3. G.Konrads iepazīstina ar jaunizveidoto Pārvaldes struktūru, kura tika sadalīta 2 daļās, 

pēc Siguldas novada Attīstības aģentūras likvidācijas. Tūrisma nodaļa tika pievienota 

Kultūras pārvaldei, izveidojot Siguldas novada Kultūras un tūrisma centru. Savukārt 

Uzņēmējdarbības nodaļa pievienota Attīstības un investīciju pārvaldei. 

4. Aktualitātes uzņēmējdarbībā:  

• 02.10.2024 tika parakstīts protokols par PPP projektu, kas paredz dzīvokļu māju 

būvniecību Siguldas novadā konkrētu nozaru specialistiem. Altum ir noslēdzis 

līgumu ar izpētes veicējiem un pašvaldība ir nodrošinājusi vispārēju informāciju 

par teritorijām, kurās varētu noritēt dzīvokļu māju būvniecība. Projekta ietvaros 

pašvaldībai vēl ir jāizstrādā saistošie noteikumi, nosakot konkrēti, kādi 

speciālisti un kādas mērķu grupas tiks atbalstītas. 



• Izstrādāts jaunais Radīts S!guldā nolikums, kurš paredz izmaiņas, ka turpmāk 

programmā var pieteikties tikai Siguldas novada ražotāji, mājražotāji, amatnieki 

un mākslinieki. 

• 14.11.2024 noslēdzies šī gada grantu konkursa (ie)dvesma, ko īsteno SEB 

banka kopā ar 7 pašvaldībām - Siguldas novadu, Jelgavas, Ķekavas, Mārupes, 

Olaines, Ropažu un Jūrmalas valstspilsētu. Šogad ir atbalstītas kopumā 12 

biznesa idejas. No Siguldas novada atbalstīts viens uzņēmums SIA "Rollers and 

Skis", piešķirot tam maksimālo finansējumu – 12 tūkstošus eiro. Uzņēmums 

nodarbojas ar pilna cikla slēpju servisu. 

• 18.11.2024 izveidota jauna Siguldas novada mājas lapa www.sigulda.lv, kura 

tiek nepārtraukti uzlabota un pilnveidota. 

5. Aktualitātes investīciju projektos.  

• Vildogas ceļam ir uzsākti darbi un noslēgts būvniecības līgums. 

• Ausekļa un Raiņa ielas projektam ir noslēgusies 1.kārtas būvniecība, kuras laikā 

ieklāts asfaltbetona seguma apakškārta, tā nodrošinot labvēlīgus braukšanas 

apstākļus, kā arī ērtāku ceļu uzturēšanu ziemas periodā.  No 16.novembra ceļa 

atjaunošanai ir iesācies tehnoloģiskais pārtraukums. Būvdarbi tiks atsākti 

pavasarī, kad būs labvēlīgi klimatiskie apstākļi. 

• Šobrīd notiek mobilitātes punkta projektēšana pie Siguldas tirgus (pretī 

Siguldas stacijai otrpus dzelzceļam). Pēc projekta ieviešanas tiks nodrošinātas 

1. kārtā ap 160 auto stāvvietām un turpinot attīstību vēl ap 50 stāvvietām. Šobrīd 

šajā zonā ir iespējams novietot 69 automašīnas.  

• Ieviešot Siguldas mobilitātes punktu, turpināsies darbs pie Inčukalna 

mobilitātes punkta izstrādes un attīstības. 

6. Teritorijas plānojumam saņemti vairāk nekā 160 iedzīvotāju pieteikumi. 2025.gada 

pavasarī plānota 1.redakcijas nodošana publiskajai apspriešanai, kuras laikā jāsaņem 

institūciju atzinumi un iedzīvotāju ieteikumi. 

7. Uzņēmējdarbības projektu vadītāja Lauma Larionova iepazīstina klātesošos ar 

Uzņēmēju domnnīcu apkopojumu. Lai pašvaldības atbalsts būtu mērķētāks un par 

prioritātēm varētu izvirzīt tos uzdevumus, kas palīdzētu attīstīties uzņēmējiem, tika 

rīkotas četras Uzņēmēju domnīcas – Mālpilī, Inčukalnā, Krimuldā un Siguldā. 

Domnīcu mērķis bija izzināt uzņēmēju vajadzības, atkarībā no teritorijas, kurā uzņēmēji 

darbojas. Tika aicināti lielākie uzņēmēji pēc darbinieku skaita, to pārstāvji un aktīvākie 

pagastu un pilsētas iedzīvotāji. Katrā teritorijā izskanēja gan atšķirīgi, gan līdzīgi 

jautājumi, problēmas un  ierosinājumi. 

8. Domnīcās viens no biežāk izskanējušajiem ierosinājumiem bija nepieciešamība 

attīstīt mobilitāti un sabiedriskā transporta sistēmu, lai padarītu to pieejamāku un 

efektīvāku. Domnīcās uzmanība tika pievērsta arī novada izglītības un kultūras 

infrastruktūrai, nepieciešamībai pēc investīcijām esošo objektu uzturēšanā un 

paplašināšanā. Uzņēmējus satrauc darbaroku trūkums, kas iet roku rokā ar dzīvojamā 

fonda attīstību un pieejamību. Tāpat svarīgi komersantiem šķiet jaunu industriālo un 

attīstāmo teritoriju un infrastruktūras pieejamība. 

9. Domnīcu tikšanās reižu laikā dalībnieki koncentrējās uz vairākiem nozīmīgiem 

jautājumiem, kas saistīti ar Siguldas novada attīstību. Izstrādātie priekšlikumi aptver 

http://www.sigulda.lv/


dažādas jomas – no infrastruktūras uzlabojumiem līdz ilgtspējīgai ekonomikai, dabas 

un vides aizsardzībai, pašvaldības pakalpojumu kvalitātes uzlabošanai. 

10. Mālpils un Mores pagastu priekšlikumi attīstībai:  

• Lēmums par Mālpils tehnikuma, dienesta viesnīcas un domes ēku nākotni;  

• Dzīvojamā fonda attīstība; Novada tūrisma piedāvājuma izveide, iekļaujot 

pagastus; 

• Mālpilij un pagastiem savu identitāti;  

• Mālpils sporta centra attīstības plāna izstrāde;  

• Novada uzņēmēju sadarbības veicināšanas aktivitātes;  

• Atbalsts bioloģiskiem uzņēmumiem un iniciatīvām;  

• Uzņēmēju iesaiste pašvaldības budžeta plānošanā; 

11. Inčukalna un Allažu pagastu priekšlikumi attīstībai: 

• Mazo uzņēmēju apzināšana un sadarbības veicināšana;  

• Klāsteru izveide novada uzņēmējiem pa nozarēm;  

• Palielināt elektrības jaudu Allažos;  

• Velo/gājēju ceļa Inčukalns-Sēnīte-Rāmkalni izbūve; 

•  Jauniešu iesaiste un izglītošana par uzņēmējdarbību;  

• Veicināt mazo uzņēmumu digitalizāciju;  

• Pirmsskolas izglītības iestādes pieejamība (Inčukalnā);  

• Izglītības līmeņa paaugstināšana;  

• Strādāt pie iedzīvotāju piesaistes;  

• Attīstīt sabiedriskā transporta sistēmu (piem. nokļūšana uz Jātnieku skolu). 

12. Krimuldas un Lēdurgas pagastu priekšlikumi attīstībai: 

• Atbalsta sistēmas izveide maziem, ģimenes uzņēmumiem;  

• Pasākumi saiknes saglabāšanai ar novada jauniešiem;  

• Uzņēmumu piedāvājums skolēnu ekskursijām;  

• Novada uzņēmēju tīklošanās ar saviesīgu vakara noslēgumu; 

•  Centralizētie ūdens un kanalizācijas pakalpojumi Turaidā;  

• Izglītības piedāvājuma paplašināšana Krimuldas skolā; 

•  Pašvaldības struktūrvienību pieejamība (būvvalde);  

• Sabiedriskā transporta satiksmes attīstība; 

13. Siguldas un Siguldas pagasta priekšlikumi attīstībai: 

• Uzņēmēju iesaiste pašvaldības plānošanas un lēmumu pieņemšanas procesos; 

• Veselības tūrisma attīstība, poliklīnikas piedāvājuma paplašināšana;  

• Industriālo teritoriju attīstība; Izglītības iestāžu sadarbība ar uzņēmējiem 

“Uzņēmējs skolā”;  

• Dabas tūrisma attīstība; Sadarbība ar Latvijas un ārvalstu producentiem, 

kultūras tūrisma attīstībai; 

• Sabiedriskā transporta sistēmas attīstība;  

• Privāto izglītības iestāžu piedāvājuma attīstība;  

• Uzlabot pašvaldības komunikāciju ar sabiedrību;  



• Dzīvojamā fonda attīstība ārpus novada centra; 

•  Uzņēmēju kontaktpersona pašvaldībā; 

14.Noslēdzoties domnīcu ciklam, domes deputāti iepazīstināti ar uzņēmēju 

ierosinājumiem. Iesāktas sarunas par Mālpils tehnikuma un domes telpu turpmāku 

izmantošanu, ar mērķi samazināt tukšo ēku izmaksas un ietekmi uz budžetu. Notikušas 

tikšanās ar kolēģiem par sadarbības veidošanu pašvaldības struktūras ietvaros, iekšējo 

procesu sakārtošanai. Noris darbs pie budžeta plānošanas un nākamā gada 

uzdevumiem. 

15. Uzņēmēji vaicā, vai turpmāk pēc Siguldas novada Attīstības aģentūras likvidācijas, 

uzņēmējdarbība un tūrisms būs nodalītas? Pašvaldība- Tūrisma nodaļas viens no 

galvenajiem uzdevumiem ir palielināt tūristu skaitu novadā ar dažādām kampaņām, 

kurās tiek iesaistīti nozares uzņēmumi. Savukārt uzņēmējdarbības viens no galvenajiem 

uzdevumiem ir veicināt uzņēmējdarbības attīstību novadā, neatkarīgi no uzņēmuma 

nozares.  

16. Uzņēmēji diskutē, vai pēc tikšanām ar uzņēmējiem, iedzīvotājiem pašvaldība ir 

prioritizējusi uzdevumus, kuri tiks izvirzīti nākamajiem gadiem.  

Pašvaldība - pašlaik noris budžeta plānošana, kurā tiks ietverti arī prioritārie uzdevumi 

uzņēmējdarbībā. Nākamā gada plāns izriet no esošajiem darba uzdevumiem, kuri tiek 

veikti gadu no gada (piemēram, grantu konkursi, semināri, Uzņēmēju gada 

balva/forums, Radīts S!guldā attīstība, S! kartes programma uzņēmējiem u.c. 

aktivitātes) un jaunajiem darba uzdevumiem, kurus ir ieteikuši, izvirzījuši uzņēmēji 

rudenī notikušajās domnīcās. 

17. Uzņēmēji uzsver, ka plānojot jebkuru darba uzdevumu, ir jāņem vērā, ka ir lietas 

kas prasa finanses un ir lietas, kas prasa tikai apņēmību un darbošanos, lai konkrētais 

mērķis tiktu realizēts. Pie jebkurām strukturālām izmaiņām ir jāsaņem politiskais 

atbalsts, tad arī izvirzītie mērķi tiks sasniegti. Vai pēc domnīcām ir saņemts politiskais 

atbalsts, prezentējot deputātiem kopsavilkumu?  Pašvaldība - ir jautājumi, kuros ir 

saņemts atbalsts, piemēram, izstrādāt plānu par tukšo telpu izmantošanas iespējām 

Mālpils tehnikumā un Mālpils iepriekšējās domes telpām.  

18. Uzņēmēji uzsver, ka kopīgā tikšanās ar  Siguldas novada Attīstības aģentūru 

2023.gadā tika nodefinēti mērķi, kuri ir vērsti uz uzņēmējdarbības attīstību un tos ņemt 

vērā arī turpmāk.  

19. Lai uzņēmējdarbība novadā attīstītos un plauktu, pašvaldībai vajadzētu ne tikai 

uzklausīt uzņēmēju dažādos ierosinājumus, bet arī tos realizēt darbos. Sākotnēji tos 

sastrukturizējot īstermiņa/ilgtermiņa mērķi, uzdevumi, ar pašvaldības budžeta ietekmi 

vai fondu piesaisti, vai tikai ar mārketinga kampaņu piesaisti.   

20. Uzņēmēji ierosina - pirms tiek apstiprināti saistošie noteikumi, kuros ir attiecināmi 

jautājumi uz uzņēmējdarbību, ar tiem iepazīstināt Uzņēmēju konsultatīvo padomi. 

21. Uzņēmēji vaicā, vai pašvaldībai ir skatījums uz ieņēmumu daļu, kas veicinātu 

ieņēmumu pieaugumu novadā?  - Pašvaldībai vislielākie ieņēmumi ir no IIN daļas, kā 

arī pozitīva tendence ir novērojama iedzīvotāju skaita pieaugumā Siguldas novadā. 

22. Uzņēmēji ierosina pašvaldībai ieviest LEAN sistēmu, kas palīdzētu sakārtot 

struktūru, samazināt izdevumu daļu, kā arī likvidēt liekas darbības procedūrās, 

dokumentos, veicinot efektivitāti ikdienas darbā. 

23. Domes priekšsēdētāja vietniece Ina Stupele stāsta, ka kopumā pašvaldībā 

uzņēmējdarbības mērķi nav apstiprināti, kurus Siguldas novada Attīstības aģentūra 

definēja kopā ar uzņēmējiem 2023.gadā, bet uzņēmējdarbības kolēģiem šie izvirzītie 

mērķi ir zināmi.  



Izvirzītie mērķi - darba skaita pieaugums novadā par 20%, uzņēmējdarbības 

aktivitātes pieaugums +10%, atalgojuma pieaugums +20%, tūrismā pavadīto nakšu 

ilgums +50%, ārvalstu viesu skaita pieaugums +30%, Latvijas tūristu skaita pieaugums 

+20%.  

24. Plānots uzņēmējdarbības izvirzītos mērķus paziņot publiski, lai būtu zināms, ka tā 

ir pašvaldības apņemšanās mērķus sasniegt.  

25. Tiklīdz tiks saņemts pārskats par 2024.gadu, tiks publicēta informācija Siguldas 

novada ziņās par izvirzīto mērķu rezultatīvajiem rādītājiem. 

26. I. Stupele uzsver, ka arī turpmāk uzņēmējdarbības kolēģi cieši sadarbosies ar 

Kultūras un tūrisma centra kolēģiem, lai attīstītu arī tūrisma nozari. 

27. Tiks izvirzīti īstermiņa, ilgtermiņa uzdevumi uzņēmējdarbībā. Kā prioritāte tiek 

izvirzīta industriālo zonu attīstība. Ir apzinātas aktivitātes, kurām nav nepieciešams 

budžets, bet ir tikai vajadzīgs laika resurss un iniciatīva. Viens no uzdevumiem ir 

apzināt un saprast, vai pašvaldībai ir piederoši īpašumi, kur varētu attīstīt industriālo 

zonu.  

28. Ar LIAA atbalstu tiks attīstīta investīciju karte, lai piesaistītu papildus investīcijas 

novadam. 

29. Viena no prioritātēm, pie kuras jau ir uzsākts darbs, ir Mālpils tehnikums. Ir 

apkopota informācija par telpu platībām, pašvaldības uzturēšanas izmaksām un 

mērķtiecīgi uzrunāti potenciālie interesenti, kas vēlas nomāt telpas un ir konkrēts plāns, 

saistībā ar ēkas turpmāko izmantošanu. 

30. Viens no paveiktajiem darbiem pēc domnīcām ir elektrības jaudas palielināšana 

Allažos. Pašvaldība ir iesaistījusies sarunās ar Sadales tīklu un SIA Kokpārstrāde 98, 

lai veicinātu projekta pozitīvu virzību, kā rezultātā ir samazinātas ne tikai projekta 

izmaksas, bet arī paātrināts projekta izstrādes process. 

31. Novadā ir pieaugusi būvniecību aktivitāte. Pašvaldība kopā ar attīstītājiem ir 

piedalījusies Mājokļa dienās (9.novembrī).  

32. I.Stupele informē, ka nākamajā gadā ir iekļauta aktivitāte rīkot Mājokļa dienas 

Siguldā sadarbībā ar novada attīstītājiem. Kā arī atbildot uz uzņēmēju ierosinājumu, ir 

plānota tikšanās ar LEAN pārstāvi par sistēmas ieviešanu pašvaldībā. 

33. Par kultūras pasākumu plānu/aktualitātēm 2025.gadā informē kultūras centra 

direktore Jolanta Borīte. 

34. Siguldas novads kultūras jomā 2023 - 2028 gada attīstības plānošanas posmā 

izvirza:  

• starptautisku ambīciju pretendēt uz dalību UNESCO radošo pilsētu tīklā, 

izmantojot radošumu kā būtisku sastāvdaļu novada ilgtspējīgai attīstībai, un 

lai ar starpdisciplināru sadarbību publiskā, privātā un nevalstiskā sektorā 

stiprinātu saikni starp kultūru un citām prioritārajām attīstības jomām – 

izglītību, tūrismu, ekonomiku un vidi; 

• nacionālu mērķi, nodrošinot daudzveidīgu kultūras piedāvājumu, rosinot 

radošo brīvību un pašizpausmi, veicinot iedzīvotāju labklājību; 

• lokālu mērķi materiālā un nemateriālā kultūras mantojuma saglabāšanā, 

atbalstot laikmetīgās kultūras attīstību, sekmējot starpdisciplināru sadarbību 

un kultūras vērtību izpratni sabiedrībā un veidojot iedzīvotāju piederības 

izjūtu novadam. 

35. Gada pasākumu plānam ir tieša saistība ar Siguldas novada Kultūras attīstības 

stratēģiju 2023-2028, Stratēģisko karti un iestādei plānoto/piešķirto kārtējā gada 

budžetu. 



36. Gada laikā īstenojamie pasākumi tiek plānoti budžeta ietvaros, kā arī tiek papildus 

piesaistīts finansējums. Pasākumu plānu un budžetu kārtējam gadam apstiprina 

pašvaldība. 

37. Pasākumu plānu katram kalendārajam mēnesim izstrādā iestāde vai 

struktūrvienība un koordinē Siguldas novada Kultūras un tūrisma centrs. Pasākumu 

plāns ir publiski pieejams www.sigulda.lv 

38. Pasākumam ir arī citas svarīgas lomas: kopienas veidošana, kultūrtelpas 

atjaunošana, identitātes veicināšana, kultūras attīstība. 

39. Tikšanās noslēgumā sēdes dalībnieki tiek iepazīstināti ar Inčukalna Medību pils 

atjaunotajām vēsturiskajām telpām, par kurām ikdienā rūpējas Strautānu ģimene. 

 

SĒDE SLĒGTA: plkst. 19:00 

PIELIKUMI: 

 

Kultūras pasākumu plāns 2025.gadam 

 

SĒDI VADĪJA:        Gatis Konrads 

                       

SĒDI PROTOKOLĒJA:                                                        D.S.Zariņa 

  

 

 

http://www.sigulda.lv/

